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σφατη μελέτη που εκπονήθηκε για λογαριασμό της Γενικής Γραμματείας Βι-
ομηχανίας. Η μελέτη αναφέρεται και σε τετραετές πλάνο ανάπτυξης του κλά-
δου, η υλοποίηση του οποίου θα παρακολουθείται από κοινού από τους 
εμπλεκόμενους φορείς. 

Το σχέδιο περιλαμβάνει δράσεις για την αύξηση της ζήτησης για το ελλη-
νικό γενόσημο φάρμακο, τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητάς του σε διε-
θνές επίπεδο και την ενίσχυση της έρευνας και ανάπτυξης. Σε αυτό τονίζεται 
η ανάγκη επένδυσης στο ανθρώπινο δυναμικό, δημιουργίας ενός πλαισίου 
υποστηρικτικών υπηρεσιών και διευκόλυνσης της πρόσβασης στην αναγκαία 

χρηματοδότηση. 
Οι εμπλεκόμενοι φορείς αναγνω-

ρίζουν, άλλωστε, ότι, πέρα από τα 
μέτρα ελέγχου της φαρμακευτικής 
δαπάνης, είναι αναγκαίο να εφαρ-
μοστεί μια ολοκληρωμένη βιομηχα-
νική αναπτυξιακή πολιτική. Είναι κοι-
νή παραδοχή ότι τα εργαλεία που 
χρησιμοποιήθηκαν, ώστε να επι-
τευχθούν οι δημοσιονομικοί στόχοι 
στον χώρο του φαρμάκου, ήταν κα-
τά κύριο λόγο εισπρακτικά, εστιάζο-
ντας σε μεγάλες μειώσεις στις τιμές 
των φαρμάκων και υποχρεωτικές εκ-
πτώσεις (rebate), ανεξαρτήτως του 
όγκου πωλήσεων, ενώ σε περίπτω-

ση που η δαπάνη ξεπεράσει τον προϋπολογισμό, οι εταιρείες υποχρεούνται 
να επιστρέψουν την όποια υπέρβαση (clawback).

Και όλα αυτά, ενώ οι ετήσιοι προϋπολογισμοί χαρακτηρίζονται εξαρχής 
ως μη ρεαλιστικοί, ενώ ταυτόχρονα δεν εφαρμόζονται τα πρωτόκολλα και 
οι έλεγχοι που θα επέτρεπαν την πραγματική συγκράτηση της συνταγογρά-
φησης. Ενδεικτικό είναι το γεγονός ότι το 2016 παρατηρήθηκε αύξηση κατά 
8,4% των συνταγών που εκδόθηκαν.

Οι στρεβλώσεις
Οι εκπρόσωποι της φαρμακοβιομηχανίας σημειώνουν σε κάθε ευκαιρία ότι 
η μονομερής προσήλωση στον έλεγχο των τιμών έχει οδηγήσει σε στρεβλώ-
σεις στην αγορά και θέτει σε κίνδυνο τόσο τη δημόσια υγεία, όσο και την επι-
βίωση των εταιρειών. Οδηγεί με ακρίβεια, υποστηρίζουν, σε αποεπένδυση, 
απώλεια θέσεων εργασίας, μειωμένα δημόσια έσοδα από τη φορολογία και 
την κοινωνική ασφάλιση και επιβράδυνση της έρευνας και ανάπτυξης.

Στην ομιλία του στο Οικονομικό Φόρουμ των Δελφών, ο πρόεδρος της Πα-
νελλήνιας Ενωσης Φαρμακοβιομηχανίας (ΠΕΦ), Θεόδωρος Τρύφων, σημεί-
ωσε χαρακτηριστικά: «Στο δίλημμα μεταξύ δομικών μεταρρυθμίσεων και ορι-
ζόντιων μέτρων κέρδισαν τα οριζόντια μέτρα». Ανέφερε, επίσης, πως η ελλη-
νική φαρμακοβιομηχανία έχει καταθέσει τεκμηριωμένες προτάσεις στους αρ-
μόδιους φορείς για τον εξορθολογισμό του συστήματος τιμολόγησης, ώστε 
να αποφευχθεί η εξαφάνιση προσιτών φαρμάκων από την αγορά. Μεταξύ 

αυτών των προτάσεων είναι και η θέσπιση ενός 
«δείκτη εγχώριας προστιθέμενης αξίας», που θα 
συνυπολογίζεται στην τιμολόγηση και ο οποίος 
θα προκύπτει από τον αριθμό των εργαζομένων, 
το ύψος των εργοδοτικών εισφορών, τις απο-
σβέσεις, τις δαπάνες για έρευνα κ.λπ. 

Οι φαρμακοβιομηχανίες ζητούν επίσης κίνη-
τρα για ανάπτυξη νέων καινοτόμων προϊόντων 
και για αύξηση της απασχόλησης του νέου επι-
στημονικού δυναμικού, καθώς και προτεραιό-
τητα στις εγκρίσεις για την είσοδο νέων φαρ-
μάκων στην αγορά και την αποζημίωση για τα 
γενόσημα σκευάσματα. 

Αλλωστε, κοινός στόχος κυβέρνησης και φαρ-
μακοβιομηχανίας είναι η αύξηση της διείσδυσης 
των γενοσήμων στην ελληνική αγορά. 

Ο ΕΟΠΥΥ έχει εισηγηθεί στο υπουργείο Υγεί-
ας τη δημιουργία κινήτρων για τους επαγγελμα-
τίες υγείας, γιατρούς και φαρμακοποιούς, για 
τη συνταγογράφηση και διάθεση γενοσήμων 
αντίστοιχα. Οι εταιρείες προτείνουν, συγκεκρι-
μένα, ατομικούς στόχους συνταγογράφησης 
στα πρότυπα των ευρωπαϊκών χωρών και συ-
νεχή ενημέρωση του κοινού για την αξία των 
γενοσήμων φαρμάκων. 

Η εφαρμογή των παραπάνω αναμένεται να 
δώσει στην ελληνική φαρμακοβιομηχανία τη 
δυνατότητα να αναπτύξει πλήρως τις δυνατό-
τητές της και να εκμεταλλευτεί τις ευκαιρίες που 
στο σύγχρονο διεθνές επιχειρηματικό περιβάλ-
λον είναι πολλές και σημαντικές. 

Λαμβάνοντας υπόψη τα νέα δεδομένα, άλ-
λωστε, οι ελληνικές εταιρείες επενδύουν όλο και 
περισσότερο στην εξωστρέφεια και στη διαφο-
ροποίηση των προϊόντων τους. Στόχος τους για 
τα επόμενα έτη είναι η ανάπτυξη και παραγωγή 
καινοτόμων φαρμακευτικών προϊόντων με υψη-
λή προστιθέμενη αξία, καθώς και η ανάπτυξη 
φυτικών σκευασμάτων που αξιοποιούν τα μο-
ναδικά χαρακτηριστικά της ελληνικής χλωρίδας. 

H ελληνική παραγωγή φαρμάκων είναι ένας 
εν δυνάμει αναπτυξιακός κλάδος, ο οποίος μπο-
ρεί να συμβάλει στην έξοδο της χώρας από την 
ύφεση και, όπως σημείωσε και ο κ. Τρύφων, «η 
στήριξη και η ανάπτυξή της μεταφράζεται σε 
τριπλό όφελος για την οικονομία, το σύστημα 
υγείας και τους ασθενείς».

Σ
τις αναπτυξιακές προοπτικές κομβικών 
κλάδων της ελληνικής οικονομίας εστί-
ασαν οι συμμετέχοντες στο πρόσφατο 

Οικονομικό Φόρουμ των Δελφών. Πέραν του 
τουρισμού και της πρωτογενούς παραγωγής, 
το ενδιαφέρον στράφηκε 
και προς τους λεγόμενους 
«ανερχόμενους αστέρες», 
τους εξειδικευμένους τομείς 
οικονομικής δραστηριότη-
τας, στους οποίους η Ελλά-
δα έχει σχετικό συγκριτικό 
πλεονέκτημα και μπορούν 
στο μέλλον να συνεισφέ-
ρουν σημαντικά στην αύ-
ξηση του ΑΕΠ και της απα-
σχόλησης. Τρεις, μεταξύ αυ-
τών, ανήκουν στον ευρύτε-
ρο κλάδο της υγείας, με ση-
μαντικότερη την παραγω-
γή γενοσήμων φαρμάκων.

Επιδεικνύοντας αξιοσημείωτη δυναμικότητα, 
η εγχώρια φαρμακοβιομηχανία αναπτύσσει και 
παράγει επώνυμα γενόσημα, αλλά και καινοτό-
μα φάρμακα. Λίγοι γνωρίζουν ότι το 25% του 
όγκου των φαρμάκων πολυεθνικών εταιρειών 
που κυκλοφορεί στην ελληνική αγορά παράγε-
ται από ελληνικές εταιρείες.

Παράλληλα, οι ελληνικές φαρμακοβιομηχα-
νίες πραγματοποιούν εξαγωγές σε 85 χώρες, 
γεγονός που καθιστά το φάρμακο ως το δεύτε-
ρο σημαντικότερο εξαγώγιμο προϊόν της χώ-
ρας τα τελευταία χρόνια. Οπως σημειώνουν οι 
εκπρόσωποι του κλάδου, οι ελληνικές εταιρείες 
υποστηρίζουν, άμεσα ή έμμεσα, περισσότερες 
από 53.000 θέσεις εργασίας, ακόμα και εν μέ-
σω κρίσης. Παράλληλα, συνεχίζουν να πραγμα-
τοποιούν νέες επενδύσεις σε έρευνα, ύψους 30 
εκατ. ευρώ ετησίως. 

Η μελέτη
Οι αναπτυξιακές προοπτικές της ελληνικής φαρ-
μακοβιομηχανίας αναδεικνύονται και σε πρό-

Σε κομβικό κλάδο της 
οικονομίας αναδείχθηκε η 

ελληνική φαρμακοβιομηχανία 
στο πρόσφατο Οικονομικό 

Φόρουμ των Δελφών
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προΤασεισ
Η ελληνική φαρ-
μακοβιομηχανία 
έχει καταθέσει 
τεκμηριωμένες 
προτάσεις για τον 
εξορθολογισμό 
του συστήματος 
τιμολόγησης


